
Protokół Nr XLII/09
z XLII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 15 grudnia 2009r.

w sali sesyjnej Urzędu Miasta Piły
/czas trwania od godz. 12,00 – 15,30/

Obrady XLII sesji Rady Miasta Piły otworzył  Przewodniczący Rady Miasta Piły
Paweł Jarczak stwierdzając, Ŝe w sesji  uczestniczy 23 radnych – lista obecności
stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący  Rady powitał  przybyłych  gości  –  listy  obecności  stanowią
załączniki do protokołu.

Przewodniczący  Rady poinformował,  Ŝe  zgodnie  z  pismem  Prezydenta  Miasta
wprowadził do porządku obrad dzisiejszej sesji projekt uchwały w sprawie skargi na
działania Dyrektora Zarządu Dróg i Zielenie w Pile, jako pkt. 8.

Porządek obrad przedstawia się następująco:
1. Sprawy regulaminowe:

a/ otwarcie sesji;
b/ stwierdzenie quorum;
c/przyjęcie protokołu z obrad XLI sesji Rady Miasta Piły.

2. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy XLI a XLII sesją Rady Miasta Piły.

3. Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły o pracach Prezydenta Miasta Piły w
okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaŜy  na  prawach  własności  w  drodze
bezprzetargowej nieruchomości gruntowej, stanowiącej własność Gminy Piła.

5. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaŜy  w  drodze  bezprzetargowej
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Piła.

6. Projekt  uchwały w sprawie programu współpracy samorządu Gminy Piła z
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w
art.  3  ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003r.  o  działalności  poŜytku
publicznego i o wolontariacie na 2010r.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2009r.
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  skargi  na  działania  Dyrektora  Zarządu Dróg  i

Zieleni w Pile.
9. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych na rok 2010.
10.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady Miasta

Piły z dnia 31 maja 2005r. w sprawie wysokości opłat za usługi przewozowe
świadczone przez Miejski Zakład Komunikacji Piła Spółka z o. o.

11.Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Piły na 2010 rok.
12.Interpelacje i zapytania
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13.Sprawy róŜne. 
14.Zamknięcie obrad.

Informacj ę  w  sprawie  protokołu  z  XLI  sesji  Rady  Miasta  Piły  przedstawił
Sekretarz obrad Jarosław Kotwica – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół  z  XLI  sesji  Rady  Miasta  Piły  został  przyjęty  jednogłośnie,  bez
odczytania.

Ad-2/
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach
pomiędzy  XLI  a  XLII  sesj ą  Rady  Miasta  Piły  została  przyjęta  bez  uwag –
informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-3/
Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  o  pracach  Prezydenta  Miasta  Piły  w
okresie  międzysesyjnym,  zwłaszcza  z  wykonania  uchwał  Rady  Miasta  Piły
przyj ęte zostało do akceptującej wiadomości – sprawozdanie stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-4/
Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaŜy  na  prawach  własności  w  drodze
bezprzetargowej  nieruchomości  gruntowej,  stanowiącej  własność  Gminy  Piła
omówiła Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Cyryla Dobecka.

Przewodniczący Komisji poinformowali o wyraŜeniu przez Komisje pozytywnej
opinii  o powyŜszym projekcie uchwały z wnioskiem o zapisanie w § 1 - 99%
bonifikaty.

Za zapisaniem w § 1 bonifikaty w wysokości 99% głosowali wszyscy radni.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/
Projekt uchwały w sprawie sprzedaŜy w drodze bezprzetargowej nieruchomości
stanowiącej własność Gminy Piła przedstawiła Naczelnik Wydziału Gospodarki
Nieruchomościami.
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Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje Rady.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-6/
Projekt  uchwały  w  sprawie programu współpracy  samorządu  Gminy  Piła  z
organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art.
3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku publicznego i o
wolontariacie przedstawiła Naczelnik Wydziału Promocji i Rozwoju Mirosława
Dziuba.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje z autopoprawką polegającą na
dopisaniu w dz. IV – Podmiot współpracy – w pkt. 8 b wyrazu „ zwierząt”.

Radny  Rafał  Zdzierela  zapytał  w  jaki  sposób  odbywały  się  konsultacje  z
organizacjami  pozarządowymi  –  odpowiedzi  udzielił Sekretarz  FIP  Grzegorz
Rzymski.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/
Projekt uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta Piły na 2009r. omówiła
Skarbnik Miejski Danuta Drabik.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisje.

Za  podjęciem uchwały  głosowało  18  radnych,  5  radnych  wstrzymało  się  od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Ad-8/
Projekt  uchwały  w  sprawie  skargi  na  działania  Dyrektora  Zarządu  Dróg  i
Zieleni w Pile przedstawił Dyrektor Jerzy Mac.

Przewodniczący Komisji  BudŜetu i  Rozwoju Miasta  Tadeusz Rzemykowski  i
Komisji Gospodarki Miejskiej Radosław Ciemięga poinformowali, Ŝe Komisje
ww. projektu nie głosowały.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował, Ŝe
Komisja przyj ęła projekt uchwały w proponowanej wersji.
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Za podjęciem uchwały, z zapisaniem w § 1, Ŝe skarga jest bezzasadna, głosowało
17 radnych, 1 radny był przeciwny, 5 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała
została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/
Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania
Problemów  Alkoholowych   na  rok  2010  omówiła  Dyrektor  OPiRPA  Ewa
Hołubiec.

Przewodniczący Komisji poinformowali o przyj ęciu przez Komisje ww. projektu
uchwały.

Radny Krzysztof Szewc,  cytując przykłady wzrastającej ilości wypitego alkoholu
przez  młodzieŜ  stwierdził,  iŜ  naleŜałoby  zastanowić  się  nad  innymi  formami
przeciwdziałania  temu  zjawisku  skoro  dotychczasowe  nie  odnoszą  poŜądanych
skutków. 

Radna  Maria  Miler  zapytała,  czy  przewiduje  się  zwiększenie  liczby  dzieci
uczestniczących w letniej formie wypoczynku.

Radny Szewc zapytał, czy były cofnięcia koncesji w związku z nie przestrzeganiem
przepisów w zakresie sprzedaŜy alkoholu.

Dodatkowych  informacji  na  pytania  radnych  udzielili Prezydent  Zbigniew
Kosmatka i Dyrektor OPiRPA Ewa Hołubiec.

Uchwała została podjęta jednogłośnie – uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad-10/
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/406/05 Rady Miasta Piły
z  dnia  31  maja  2005r.  w  sprawie  wysokości  opłat  za  usługi  przewozowe
świadczone  przez  Miejski  Zakład  Komunikacji  Piła  Spółka  z  o.  o.  omówił
Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
poinformował o przyjęciu powyŜszego projektu uchwały z poprawką w § 3 pkt.
1 ppkt. 1.4 polegającą na dopisaniu wyrazu „nieuzasadnionej”.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Zbigniew  Pyziak  i  Komisji
Gospodarki  Miejskiej  Radosław  Ciemięga  poinformowali  o  przyjęciu  ww.
projektu uchwały z proponowaną poprawką w § 3.
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Za dopisaniem w § 3 pkt. 1 ppkt. 1.4 wyrazu „nieuzasadnionej” opowiedziało się
22 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, wniosek został przyjęty większością
głosów.

Radna Maria Miler uznała, Ŝe będzie głosowała przeciwko temu projektowi; Radna
przypomniała, Ŝe w 2007 roku cena biletów została podniesiona o 17%, teraz jest
proponowana podwyŜka o  11%, a  z  usług komunikacji  miejskiej  korzysta grupa
mieszkańców o  gorszej  sytuacji  materialnej,  jest  to  równieŜ  grupa,  która  dba  o
środowisko.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Zbigniew  Pyziak  zapytał,  czy
wzrosną opłaty przewozowe na liniach podmiejskich i czy stosowne umowy zostały
juŜ podpisane?

Prezes MZK Antoni Serwacki  stwierdził, iŜ linie podmiejskie rządzą się swoimi
prawami,  umowy  są  pozawierane,  a  ceny  uległy  zmianie  w  roku  ubiegłym i
obowiązują do dzisiaj.

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
przypomniał,  Ŝe  obowiązkiem  miasta  jest  organizowanie  komunikacji  miejskiej
natomiast system finansowania przejazdów zaleŜy od radnych i moŜe to być system
taki,  Ŝe  przejazdy  będą  darmowe,  mogą  teŜ  być  w  100%  finansowane  przez
pasaŜerów; w Pile jest system mieszany i na 2010 rok jest przewidziane rozwiązanie,
Ŝe  50% wzrostu kosztów jest  dotowane przez miasto i 50% ma być  pokryte ze
wzrostu cen biletów, Radny poparł właśnie takie rozwiązanie.

Radna Maria Miler  uznała, Ŝe wzrost cen biletów spowoduje spadek ilości osób
korzystających z komunikacji miejskiej.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczak  zapytał jaki procent wzrostu wynagrodzeń
zaplanowano  w MZK na przyszły rok?

Prezes Serwacki  poinformował, Ŝe zaplanowano wzrost kosztów o 3,2 %, w tym
równieŜ  kosztów paliw; Prezes Serwacki stwierdził,  Ŝe nie ma   związku między
podwyŜką cen biletów, a  liczbą pasaŜerów.

Radny  Hubert  Ciechanowski  zwracał  uwagę  na  to,  Ŝe  podwyŜka  cen  biletów
zwiększa koszt Ŝycia mieszkańców.

Za podjęciem uchwały, z wcześniej przyj ętą poprawką głosowało 19 radnych,  4
radnych  było  przeciwnych,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów  –
uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-11/
W punkcie projekt uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Piły na 2010
rok głos zabrali:

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
stwierdził,  Ŝe  Komisja  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  nie  dokończyła  prac  nad
rozpatrywaniem projektu budŜetu na 2010r., Przewodniczący poprosił o 20 minutową
przerwę.

Przewodniczący Rady zarządził 10 minut przerwy.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  następujące  uchwały  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej:

1. Uchwała  Nr  SO-0952/1/13/Pi/09  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 listopada 2209r.;

2. Uchwała  Nr  SO-0951/1d/13/Pi/09  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 listopada 2009r.;

3. Uchwała  Nr  SO-0951/2p/13/Pi/09  Składu  Orzekającego  Regionalnej  Izby
Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 listopada 2009r – uchwały stanowią
załączniki do protokołu.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
przyszłoroczny budŜet, w wielkościach przedstawionych Państwu Zarządzeniem z 12
listopada zawiera trzy podstawowe elementy mianowicie prognozowane dochody w
wysokości 204 mln, projektowane wydatki, łącznie  z wydatkami majątkowymi na
kwotę  230  mln,  stąd  deficyt  w  wysokości  26  mln,  który  pokryty  miałby  być
kredytami;  przy  konstruowaniu  tego  budŜetu  obowiązywały  wszystkich,  którzy
składali do niego wnioski, dwie podstawowe reguły - po pierwsze Ŝelazny reŜim w
wydatkach  bieŜących  i  po  drugie  wygenerowanie  wielkości,  które  pozwolą  na
utrzymanie  tempa  inwestycyjnego,  które  w  proporcach projektowanego  budŜetu
wynosi  nieco  ponad  26%;  front  inwestycyjny,  jaki  realizujemy  od  kilku  lat,  a
szczególnie  w  tym  roku,  w  związku  z  duŜymi  inwestycjami  związanymi  ze
wsparciem  środkami  unijnymi  spowodował,  Ŝe  katalog  zadań  inwestycyjnych
musieliśmy  ograniczyć  do  tych  pozycji,  które  są  kontynuacją,  a  wymagają
wydatkowania sporych pieniędzy i tych przedsięwzięć, które związane są z kolejnymi
aplikacjami; mając świadomość niedosytu, który  w róŜnych środowiskach, m. in. w
radach  osiedlowych,  tego  typu  skonstruowanie  budŜetu  moŜe  wywoływać,
przygotowaliśmy listę dodatkowych, nie wprowadzonych bezpośrednio do budŜetu,
przedsięwzięć,  które w momencie,  kiedy pozwolą  na to korzystnie rozstrzygnięte
przetargi,  tam  gdzie  inwestycje  będą  rozpoczynane,  jak  równieŜ  rozliczenie
bieŜącego  roku,  które pokaŜe nam w marcu  jakie  ostateczne proporcje  realizacji
tegorocznego budŜetu będą,  to pozwoli  poszerzyć  front inwestycyjny o kolejne 6
mln;  biorąc  pod  uwagę  opinie  RIO  zwracam  się  do  Państwa  Radnych,  aby
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dyskutując, zastanawiając się nad proponowanymi rozwiązaniami mieli świadomość
tego, Ŝe projektując ten budŜet myśleliśmy o tym, aby w miarę moŜliwości zaspokoić
w jak największym stopniu oczekiwania mieszkańców naszego miasta.

Skarbnik  Miejski  Danuta  Drabik  przedstawiła  2  autopoprawki  –  autopoprawki
stanowią załączniki do protokołu.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Zbigniew Pyziak poinformował, Ŝe
Komisja  nad budŜetem obradowała przez 2 dni,   po dyskusji  i  po wyjaśnieniach
przyjęła  projekt  budŜetu  na  2010  rok  większością  głosów,  przy  2  głosach
wstrzymujących się.

Przewodniczący Komisji Gospodarki Miejskiej Radosław Ciemięga stwierdził, Ŝe
Komisja Gospodarki, zanim przystąpiła do głosowania projektu uchwały budŜetowej
przyjęła dwa wnioski:

1. zapisać w budŜecie kwotę 100 tys. z przeznaczeniem dla Państwowej WyŜszej
Szkoły  Zawodowej  na  zadanie  „infrastruktura  dydaktyczna  na  kierunkach
inŜynierskich  ze  wskazaniem,  jako  źródło  pozyskania  tych  środków,
umniejszenie rezerwy:

2. przyjąć załącznik, wypracowany przez Komisję, w którym  ujęto   21 pozycji;
Komisja wnioskuje, by ten dokument stanowił  załącznik do protokołu i  w
miarę pojawiania się dodatkowych moŜliwości finansowych te inwestycje były
realizowane; Przewodniczący zwrócił uwagę, iŜ zdecydowana większość tych
inwestycji zgodna jest z wnioskami rad osiedli, z którymi Komisja spotkała się
w październiku br.; Przewodniczący Komisji poinformował, Ŝe za przyjęciem
projekt budŜetu głosowało 3 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu.

Przewodniczący Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta Tadeusz Rzemykowski  m.
in. stwierdził:
Komisja głosowała następująco - 3 radnych było za przyjęciem projektu budŜetu,  3
radnych było przeciwnych i  1 radny wstrzymał się  od głosu;  Komisja nie zajęła
stanowiska w sprawie przyjęcia projektu budŜetu z uwagi na równowagę głosów „za”
i  „przeciw”;  podczas posiedzeń  Komisji  radni  zgłosili  wiele  uwag i  zapytań,  ale
ostatecznie  nie  zgłoszono  ani  jednej  propozycji  zmian;  z  uwagi  na  takie
rozstrzygnięcie  nie  upowaŜniono  mnie,  by  ten  budŜet   rekomendować;  budŜet
zamyka się po stronie dochodów kwotą 204 mln, po stronie wydatków kwotą 230
mln, jest deficyt 26 mln, który ma być sfinansowany kredytem bankowym; dochody
w stosunku do tego roku rosną około 3% w skali ogólnej, z tym Ŝe dochody bieŜące
spadają  ponad 12,5%, a majątkowe rosną  kilkakrotnie, natomiast  wydatki  miasta,
głównie inwestycyjne, spadają aŜ o 15%; po stronie dochodów niektóre pozycje  nie
są  pewne,  zapisano  np.  podatek  dochodowy od   jednostek  prawnych  w  kwocie
wyŜszej  znacznie  jak  w  tym roku,  a  przecieŜ  dzisiaj  o  ponad 20% obniŜaliśmy
dochody z tego tytułu; nie mamy takŜe pewności, Ŝe wszystkie dochody majątkowe
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zostaną zrealizowane, bo ostatnio nie ma nabywców na nasze duŜe sprzedaŜe gruntu;
na  str.  26,  na  wniosek  jednego  z  radnych  Komisja  przegłosowała  stanowisko
dotyczące wzrostu   ceny na  Krytą  Pływalnię  na  Górnym z  8  mln  na  13  mln  z
pozostawieniem kwoty 7,5 mln na ten rok; to stanowisko nie jest poparte Ŝadnymi
analizami, ale w momencie, gdy Komisja  będzie pracować nad tym zadaniem to do
tej sprawy powróci; w wykazie, który przygotowała Komisja Gospodarki Miejskiej,
na  wniosek  jednego  z  radnych,  proponujemy,  by  pozycję  16  –  ul.  Masztową
wykreślić jako mniej pilną, a w to miejsce wpisać zadanie „ciąg pieszo-rowerowy na
ul. Dembowskiego za 250 tys.” i „za 150 tys. wykonać modernizację ul. Fałata”; są to
dwie  propozycje  do  uwzględnienia,  gdy  będą  podejmowane  decyzje  w  tych
sprawach.

Radny Rafał Zdzierela  m. in. stwierdził:
mamy  projekt  budŜetu,  projekt  kontynuacji  dotychczasowych  działań,  szkoda,  Ŝe
tworzymy  budŜet  w  okresie  spowolnienia  gospodarczego,  w  okresie  recesji;  nie
dotarły  do  nas  informacje  o  programach  oszczędnościowych,  które  mogłyby  się
pojawić,  a  jednocześnie  brak  jest  odwaŜnych  działań,  chociaŜby  związanych  z
realizacją strategii, którą dopiero uaktualniliśmy; w zakresie turystyki -  Gmina Piła
nie wstąpiła do klastra turystycznego, który się zorganizował,  śladu w budŜecie nie
ma,  ani  nie  ma  wydatków  na  infrastrukturę,  która  mogłaby  być   szansą  na
wykorzystanie przez Piłę  posiadanych zasobów, brakuje teŜ  pewnych konsultacji,
które dotychczas były prowadzone ze środowiskami.

Prezydent Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:
programy oszczędnościowe – zasada oszczędności w gospodarce polega na tym, Ŝe
osiąga się pewien poziom, poniŜej którego zejść nie wolno i tworzenie jakichkolwiek
dodatkowych  programów  jest  sztuką  dla  sztuki;  uznałem,  Ŝe  reŜim  wydatków
bieŜących, który stosowany jest w jednostkach samorządu pilskiego od kilku lat, jest
wystarczający; klaster turystyczny – w pracach, opracowaniach,  Piła jest na uboczu,
klaster ten obejmuje rozlewisko Noteci, Warty, jedynym elementem piskim, który w
tym klastrze występuje,  to  jest  kwestia festiwalu światła,  a  więc łączenie Gwdy,
Plotek z klastrem to jest wychodzenie poza jego ideę;  co do konsultacji  – bardzo
sobie ceniłem konsultacje, które  miały miejsce w sposób efektywny w poprzedniej
kadencji natomiast w tej jest nieco inaczej.

Radny  Hubert  Ciechanowski zgodził  się  w  części  z  wypowiedzią  Radnego
Zdziereli  dotyczącą  braku  odwagi  w  podejmowaniu  takich  działań,  które
wyróŜniłyby nasze miasto  w realizacji śmiałych pomysłów, brak jest pionierskich
wizji  i  ciekawych  rozwiązań  i  dlatego  ten  budŜet  niczym  się  nie  wyróŜnia  od
poprzednich.
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Radny Jan Lus zwrócił uwagę na to, iŜ budŜet to zbiór cyfr i zadań, który po obu
stronach muszą  się  zbilansować,  bez względu na to,  jakie kto ma wizje;   Radny
przypomniał  Ŝe RIO stwierdziła,  iŜ  budŜet  jest  sporządzony poprawnie i  spełnia
określone wymogi; Radny stwierdził, Ŝe widzi duŜą odwagę w projektowaniu tego
budŜetu; jest on tak skonstruowany, Ŝe daje moŜliwość  kolejnej radzie  zapewnienia
miastu dalszego rozwoju, jeśli do tego wystąpią odpowiednie warunki.

Przewodniczący  Komisji  BudŜetu  i  Rozwoju  Miasta  Tadeusz  Rzemykowski
uznał, Ŝe ten budŜet  z jednej strony kontynuuje duŜe inwestycje miasta i rozpoczyna
nowe i na to jest przeznaczone 61 mln zł, a z drugiej strony zabezpiecza środki na
prowadzenie podstawowej formy działalności jak oświata, pomoc społeczna, kultura
itd., Przewodniczący stwierdził, Ŝe  budŜet jest prawidłowo skonstruowany i dlatego
jest decyzja o zaciągnięciu kredytu.

Przewodniczący Rady Osiedla Staszyce Marian Małecki, nawiązując do sugestii
Komisji BudŜetu i Rozwoju Miasta dot. wykreślenia  ul. Masztowej i wpisania w to
miejsce  ciągu  pieszo-rowerowego  ul.  Dembowskiego  stwierdził,  Ŝe   przy  ul.
Masztowej  są  usytuowane  budynki,  mieszkają  ludzie  i   codzienne  po  gruncie
piaszczystym chodzą,  natomiast  po ul.  Dembowskiego moŜna chodzić,  jechać  na
rowerze, ale nie trzeba, bo są inne moŜliwości obejścia; Pan Małecki uznał, Ŝe tą
inwestycję  naleŜy   zrealizować  wówczas,  gdy   juŜ  wszystko  na  osiedlu  będzie
zrealizowane;  Przewodniczący  Rady  Osiedla  wnioskował  o  pozostanie  ul.
Masztowej. 

Za  wnioskiem Komisji  Gospodarki  Miejskiej  dot.  wprowadzenia  do  budŜetu
zadania   w  kwocie   100 tys.  na  polepszenie  infrastruktury  dydaktycznej  na
kierunkach inŜynierskich dla Państwowej WyŜszej Szkoły Zawodowej w Pile ze
wskazaniem,  jako  źródła  finansowania,  umniejszenie  rezerwy   głosowało 8
radnych,  9  radnych  było  przeciwnych,  6  radnych  wstrzymało  się  od  głosu,
wniosek nie został przez Radę przyj ęty.

Za podjęciem  uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu miasta Piły na 2010 rok
głosowało 11 radnych, 7 radnych było przeciwnych, 5 radnych wstrzymało się od
głosu, uchwała została podjęta większością głosów – uchwała stanowi załącznik do
protokołu.

Prezydent  Zbigniew  Kosmatka,  dziękując  za  uchwalenie  budŜetu  na  2010  rok
stwierdził, Ŝe wszyscy odczuwają  pewien niedosyt poniewaŜ  chciałoby się  więcej
zrobić,  ale  naleŜałoby  przypomnieć,  Ŝe  na  przestrzeni  20  lat  funkcjonowania
samorządu,  w  trakcie  corocznych  uchwał  budŜetowych,  na  rozwój  miasta
przeznaczano  wieleset  milionów  złotych,  co  nie  zawsze  było  zauwaŜalne  przez
mieszkańców; Prezydent, nawiązując do nieprzyjętego wniosku dot. dofinansowania
PWSZ przypomniał, Ŝe w budŜecie jest cała lista wniosków, które zostały złoŜone i
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na ten moment nie zostały wprowadzone do części wykonawczej, są to wnioski, które
będą  przez cały rok w polu wspólnego widzenia i  w momencie, gdy objawią  się
środki będą proponowane do realizacji.

Ad-12/
W punkcie interpelacje i zapytania głos zabrali:

Radna Mirosława Rutkowska- Krupka
- poruszyła sprawę  sprzedaŜy budynku Państwu Sobczyńskim – interpelacja w
załączeniu protokołu; 
-  poruszyła  sprawę  oświetlenia  w mieście  – interpelacja stanowi  załącznik do
protokołu.

Radny  Krzysztof  Szewc  zapytał  o  redukcję  etatów  w  Komendzie  Powiatowej
Policji.

Radna Teresa Kasior  poruszyła sprawę połączenia głównego koryta rzeki Gwdy ze
starorzeczem – interpelacja w załączeniu protokołu.

Radny  Ryszard  Pyziak  zgłosił  sprawę  niszczenia  trawników  przez  firmę
prowadzącą prace remontowe na ul. Styki.

Przewodniczący Rady Paweł Jarczak  zwracał  uwagę  na uciąŜliwości  zgłaszane
przez mieszkańców, związane z pracą maszyn cięŜkich  na nowej nitce obwodnicy.

Informacji udzielili Komendant Policji i Prezydent Jerzy Wołoszyński.

Ad-13/
W punkcie sprawy róŜne głos zabrali:

Przewodniczący Rady  odczytał pismo dotyczące konieczności powołania Komisji
Konkursowej  do  rozstrzygnięcia  konkursu  ofert  na  realizację  zadań  publicznych
Gminy Piła w 2010 roku w dziedzinie kultury, sztuki, ochrony dóbr kultury i tradycji
regionalnej oraz w dziedzinie upowszechniania kultury fizycznej, sportu i rekreacji z
prośbą  o  wskazanie  po  dwóch  przedstawicieli  Rady  Miasta  Piły  i  organizacji
pozarządowych do składu Komisji – pismo stanowi załącznik do protokołu.

Do  składu  Komisji  z  ramienia  organizacji  pozarządowych  zgłoszono  Zbigniewa
Wojtkowiaka  i  Marka  Ruckiego  natomiast  z  ramienia  Rady  Miasta  Piły  zostały
zgłoszone kandydatury radnych Doroty Sokołowskiej i Włodzimiera Michalskiego.
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Zgłoszone kandydatury zostały przyjęte jednogłośnie.

Przewodniczący  Rady  Paweł  Jarczak odczytał  pismo  w  sprawie  konieczności
wskazania po dwóch przedstawicieli Rady Miasta Piły i organizacji pozarządowych
do  składu  Komisji  z  zakresu  ochrony  zdrowia  i  przeciwdziałania  patologiom
społecznym- pismo stanowi załącznik do protokołu.

Do  składu  komisji  zgłoszono  Grzegorza  Rzymskiego  i  Reginę  Masalską  _
Czadankiewicz  z  ramienia  organizacji  pozarządowych  i  radnych  Teresę  Kasior  i
Jarosława Kotwicę jako przedstawicieli Rady Miasta Piły.

PowyŜsze kandydatury zostały przyjęte jednogłośnie.

Przewodniczący Rady Miasta Piły zapoznał zebranych z pismami w sprawach:
     - budowy jazu wodnego na rzece Gwda;

- ujęcia w budŜecie miasta Piły na 2010r. budowy dróg na osiedlu Koszyce;
- dofinansowania KS SPEEDWAY-POLONIA Piła – pisma stanowią załączniki
do protokołu.

Radna Teresa Kasior  zapytała dlaczego  Mikołaj nie przyjechał do dzieci jak co
roku tylko było to inaczej  zorganizowane, tylko dla pewnych grup – odpowiedzi
udzieliła Naczelnik Wydziału Oświaty Ilona Bogucka.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Radosław  Ciemięga
poinformował o odbytym spotkaniu Komisji  z Panem CzyŜykowskim.
 
Radna  Mirosława  Rutkowska-Krupka,  nawiązując  do  wypowiedzi
Przewodniczącego  Ciemięgi, poinformowała,  Ŝe  złoŜyła  prośbę  do  Miejskiej
Pracowni  Urbanistycznej,  by   przedłoŜyć  członkom  Komisji  jak  kształtuje  się
zabudowa  działek w rejonie rzeczki Młynówki – dodatkowych informacji udzieliła
Zastępca Naczelnika Iwona Wojtecka.

Radny Ryszard Pyziak poinformował o przeprowadzonej zbiórce Ŝywności.

Przewodniczący  Rady  Osiedla  Staszyce  Marian  Małecki,  powracając  do
wypowiedzi Radnej Mirosławy Rutkowskiej-Krupka z poprzedniej sesji dot. braku
zaproszeń na spotkania z mieszkańcami tego osiedla stwierdził, Ŝe pozostali radni
równieŜ  nie  byli  zapraszani;  Pan  Małecki  poinformował,  Ŝe  uczestniczy  w
posiedzeniach Komisji Gospodarki Miejskiej i  w posiedzeniach sesji i nie zauwaŜył
szczególnego  zainteresowania  ze  strony  Pani  Radnej  sprawami  osiedla;
Przewodniczący Rady Osiedla stwierdził równieŜ, Ŝe takich zaproszeń dla radnych
nie  będzie  w  okresie  przedwyborczym,  gdy  będą  odbywały  się  spotkania  z
mieszkańcami;  ponadto  przypomniał,  Ŝe  Radna  Krupka  w  2008  roku  głosowała
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przeciwko dwóm inwestycjom, które miały być realizowane na osiedlu Staszyce; w
dalszej wypowiedzi stwierdził, iŜ Radna takŜe nie wsparła Rady Osiedla, która była
przeciwna    powstaniu na osiedlu palarni kawy.

Radny  Rafał  Zdzierela  wyraził  niezadowolenie   wypowiedzią  przedmówcy
przepraszając zebranych za to, co usłyszeli.

Radna  Krupka  stwierdziła,  iŜ  nie  otrzymała  ani  jednego  zawiadomienia  o
posiedzeniu Rady Osiedla Staszyce, a tak robią inne rady.

Przewodniczący Rady złoŜył zebranym Ŝyczenia świąteczne, poinformował o sesji,
która odbędzie się w dniu 29 grudnia 2009r. o godz. 12,00.

Prezydent Jerzy Wołoszyński  przekazał informację, Ŝe dzisiaj wpłynął projekt na
dokumentację techniczną na wybudowanie sygnalizacji świetlnej skrzyŜowania Cicha
-  Motylewska -  Poznańska,  a  wiec  nie  ma decyzji  o  wyłączeniu  z  programu tej
inwestycji.

Ad-14/
W związku z wyczerpaniem porządku  Przewodniczący Rady Miasta Piły Paweł
Jarczak zamknął obrady XLII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała                                                   Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb                                                                  Paweł Jarczak
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